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Anadolu Üniversitesi ekibi, TRT Avaz ekran-
larında yayımlanan Hızlı Sohbetler programı-

na konuk oldu. Programın çekimleri Yüksek 
Hızlı Tren’in Eskişehir-

Ankara seferi sırasında trende gerçekleştirildi.

Üniversitemizden 
Eskişehir’e dev katkı

Hedefi miz 60 ülkede 
100 bin öğrenci

15 bin gence iş fırsatı
■ Anadolu Üniversitesi, Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı ile ortak olarak Türkiye genelinde 15 
bin kişinin istihdam edilmesini sağlayacak bir 
projeye imza attı.

■ Üniversitemiz Yer ve Uzay Bilimleri Enstitüsü 
ile Bakanlık arasında imzalanan protokol ile 
Coğrafi  Bilgi Sistemleri konusunda 
personel yetiştirilmesi amaçlanıyor.

Coğrafi Bilgi Sistemleri Alanında Nitelikli Eleman Yetiştireceğiz

Hidroana TÜBİTAK 
yarışında ikinci oldu

Hidroana TÜBİTAK Hidroana TÜBİTAK 
yarışında ikinci olduyarışında ikinci oldu

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın Eskişehir ekonomi-
sinin %14’ünü Anadolu Üniversitesinin oluştur-
duğunu söyledi.  Prof. Dr. Aydın, “Üniversitemiz 
Eskişehir’e yılda 2 milyar dolar; yani 4 trilyon 
lira katkıda bulunuyor.” dedi.

■ Prof. Dr. Davut Aydın, Anadolu Üniversitesinin yurt 
dışına bilgi ihraç eden tek üniversite olduğunu 
belirterek hedefl erinin 3 yılın sonunda eğitim-öğretim 
faaliyetlerini 60 ükede sürdürmek ve 100 bin öğrenci 
mevcuduna ulaşmak olduğunu söyledi.4 .SA
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■ Anadolu Üniversitesinin Hidroana-Ice adlı ara-
cı “Alternatif Enerjili Araba Yarışları Formula-G / 
Hidromobil Yarışları”nda ikinciliği elde etti. 
■ Yarışmaya Türkiye’nin çeşitli 
üniversite ve kurumlarından 23 
araç katıldı. 

Hidroana-Ice yarışlarda 
ikinciliği elde etti. 

Uluslararası 
İlişkiler Birimini 
tanıtıyoruz
■ Anadolu Üniversitesinin yurt dışına 
açılan kapısı olan Uluslararası İlişkiler 
Birimi Koordinatörü Uzman Kazım 
Demirer birimin çalışmaları ve değişim 
programlarındaki gelişmeleri anlattı.   

 6. SAYFADA 
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Rektör Prof. Dr. 
Davut Aydın

Anadolu’ya
kayıtlar 
başladı
■ Öğrenci Seçme ve Yerleştirme 
Merkezi tarafından Üniversitemi-
ze yerleştirilen öğrencilerin kayıt-
ları 2 Eylül’de başladı. Kayıtlar 6 
Eylül’de sona erecek. 

Üniversitemizde Yabancı Dil 
Sınavı ise 11-13 Eylül arasında 
gerçekleşecek. Bu sınava Ana-
dolu Üniversitesine ilk kez kayıt 
olan tüm öğrenciler, yüz yüze 
eğitim hakkı olmayan öğrenciler, 
dikey geçiş, kurum dışı yatay 
geçiş, kurum içi yatay geçiş, çift 
anadal ve yandal programlarına 
başvurular ile zorunlu yabancı 
dil derslerinden muafiyet talep 
eden öğrenciler girebilecek.  

Kayıt yenileme, kayıt onayı 
da 16-20 Eylül günleri arasında 
yapılabilecek.

Karacahisar 
kazıları başladı
■ Eskişehir’in Karacahisar Köyü’nde 
bulunan ve Edebiyat Fakültesi Sanat 
Tarihi Bölümü tarafından yürütülen 
kazı çalışmaları 12 Ağustos günü 
başladı.                                  3. SAYFADA 

Toplu 
iş sözleşmesi 
imzalandı
■ Anadolu Üniversitesi Rektörlüğü-
Kamu-İş ve Tez-Koop-İş Sendikası 
arasındaki görüşmeler sonuçlandı ve 
sözleşme 19 Ağustos günü Ankara’da 
imzalandı.                               4. SAYFADA 

Proje tabanlı 
staj ikinci yılına 
başladı
■ Anadolu Üniversitesi Ar-Ge ve 
İnovasyon Koordinasyon Merkezi 
tarafından sürdürülen üniversite-iş 
dünyası proje geliştirme programı olan 
“Proje Tabanlı Staj” uygulaması ikinci 
senesinde daha da gelişerek öğrenci-
lere iş dünyasında staj yapma imkânı 
sunmaya devam ediyor.     4. SAYFADA 

Gençler IDEAS 
için buluştu
■ Üniversitemiz Avrupa Gençlik Projesi 
kapsamında desteklenen “Demokratik 
Eğitim Sahnesindeki Aktif Roller adlı et-
kinliğe ev sahipliği yaptı.    5. SAYFADA 
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Meral TOSUN 

■ Son 5 yılda altyapısını geliştiren, 
3’ü sanayi projesi olmak üzere 9 araş-
tırma projesi tamamlayan Mimarlık 
ve Tasarım Fakültesi Moda Tasarımı 
Bölümü, Türkiye’nin en iyi moda tasa-
rımı okulu olmayı hedefliyor. Tekstil 
Laboratuvarı ve Moda Tasarımı Bölü-
münün gelişimini ve amaçlarını Bö-
lüm Başkanı Doç. Dr. Mustafa Üreyen 
anlattı.

Tekstil ve hazır giyim sektörleri-
nin Türkiye’nin ihracatının yaklaşık 
%15’ini gerçekleştidiğini ve 2 milyon 
a yakın insanı istihdam ettiğini be-
lirten Üreyen “Kapasite ve kalite açı-
sından dünyanın en önemli üretici-
lerinden birisiyiz. Özellikle Uzakdoğu 
ülkeleri ile rekabet edebilmek amacıy-
la firmalarımız kendi marka ve tasa-
rımlarını oluşturmaya, katma değeri 
yüksek fonksiyonel malzemeler üret-
meye çalışıyorlar. Bu hedefe ulaşmak 
için sektörün nitelikli tasarımcılara ve 
Ar-Ge çalışmalarına ihtiyacı var. Biz 
Anadolu Üniversitesinde her iki ihti-
yaca yönelik çalışmalar yürütüyoruz. 
Bir yandan Türkiye’nin en iyi moda 
tasarım okullarından birisi olmaya 
çalışırken bir yandan da nitelikli Ar-
Ge projeleri, bilimsel yayın ve patent 
üretmeye çalışıyoruz.” dedi.

Üniversitemizden Büyük Destek 
Gerçekleştirdikleri projeler ve araş-

tırmalar hakkında bilgi veren Doç. Dr. 
Mustafa Üreyen şunları söyledi:

“Tekstil Mühendisliği bölümlerinin 
pek çoğu gelişmiş ülkelerde malze-
me, polimer ve lif bölümlerine dö-
nüşmüş durumda veya o bölümlerle 
ortak çalışmalar yürütüyorlar. Biz de 
Anadolu Üniversitesinde çalışmala-
rımızı Malzeme Bilimi ve Mühendis-
liği başta olmak üzere Mühendislik 
Fakültesinin diğer bölümleri, Fen 
Fakültesi ve BİBAM’ın desteği ile yü-
rütüyoruz. Projelerimizde Prof. Dr. 
Aydın Doğan ve Prof. Dr. A. Savaş 
Koparal aktif olarak görev alıyorlar. 
Bu alandaki çalışmalarımıza 2008 
yılında başlamış olmamıza rağmen 
9 projeyi başarı ile tamamladık. Bu 
projelerin biri SANTEZ, diğer ikisi TÜ-
BİTAK TEYDEB olmak üzere 3 tanesi-
ni firmalarla gerçekleştirdik. Ulusal 
Bor Araştırma Enstitüsü tarafından 

desteklenen bir başka projede bor 
bileşiklerinin tekstil malzemelerinde 
kullanımı ile ilgili başarılı çalışmalar 
yaptık. Kısa sürede bu kadar başarılı 
çalışmalar yapmamızda Üniversite-
mizin katkısı büyük oldu. Anadolu 
Üniversitesi çok geniş laboratuvar 
olanaklarına sahip. Ancak bundan 
daha önemlisi bu altyapıyı kullanan, 
bize karşılıksız destek veren değerli 
ve deneyimli araştırmacılarımızın ol-
ması. Bizler kendi çalışmalarımızda 
Mühendislik Fakültesi laboratuvarla-
rından ve BİBAM’dan en iyi şekilde 
yararlanabiliyoruz. Bunların yanın-
da çok iyi işleyen Bilimsel Araştırma 
Projeleri Birimimiz var. Tekstil labora-
tuvar altyapısını büyük oranda BAP 
projeleri ile oluşturabildik. Şu anda 
kendi araştırma projelerimizin yanın-

da tekstil sektörüne ve diğer üniversi-
telere test ve analiz hizmeti verebilir 
durumdayız.”

Fonksiyonel Ürünler
Doç. Dr. Mustafa Üreyen yaptıkları 

projelerin genellikle tekstil ürünle-
rine fonksiyonel özellikler kazandı-
racak malzemeler geliştirilmesine 
yönelik olduğunu ifade etti. Üreyen 
“Üzerinde çalıştığımız temel konu-
lar antimikrobiyal malzemeler, güç 
tutuşur malzemeler, su, yağ, kir itici-
ler ve fotokatalitik malzemeler. Bazı 
çalışmalarımızda bu özelliklerin bir 
kaçına sahip çok fonksiyonlu yü-
zeyler elde etmeye çalışıyoruz. Elde 
ettiğimiz malzemeleri lif polimerine 
katılabilir, kumaş veya giysilere em-
dirme ya da kaplama yöntemiyle 
uygulanabilir hâle getiriyoruz. Bu 
ürünlerin bazıları giysiler ve ev teks-
tillerinde kullanılabildiği gibi tıp, 
gıda, taşıt araçları, inşaat malzeme-
leri gibi endüstriyel uygulamalara 
yönelik ürünler de geliştiriyoruz.” 
şeklinde konuştu.

Doç. Dr. Mustafa Üreyen yakın 
zamanda laboratuvar altyapılarını 
tamamlayıp elemanları yetiştirerek 
sanayiye yönelik projelerin sayısını 
artırmayı ve Avrupa'daki paydaşlar 
ile ortak projeler yürütmeyi amaçla-
dıklarını kaydetti. Üreyen, hedefleri-
nin bu alanda Türkiye'nin en iyilerin-
den birisi olmak olduğunu sözlerine 
ekledi.

Handan KAYGUSUZ 

■ Millî Eğitim Bakanlığı ve Anadolu 
Üniversitesi iş birliği ile Avrupa’da 
yürütülen Açıköğretim Ortaokulu ve 
Açıköğretim Lisesi Batı Avrupa Prog-
ramlarının öğrencileri 2012-2013 
Öğretim Yılı 3’üncü Dönem Sınavı 
için Eskişehir’e geldiler. 24-25 Ağus-
tos tarihlerinde yapılan sınava; Köln, 
Berlin, Stuttgart ve Münih’te sınava 
girmesi gereken ancak yaz tatilleriy-
le sınav tarihinin çakıştığı yaklaşık 
130 öğrenci katıldı. Rektörü Prof. Dr. 
Davut Aydın 25 Ağustos günü Yunus 
Emre Kampüsü’nde bulunan Musta-
fa Kemal İlköğretim Okulunda sınava 
giren Batı Avrupa Programları öğren-
cilerini ziyaret etti. 

Tatil ve Eğitim Bir Arada

Prof. Dr. Aydın bu sınav sistemi 
ile Batı Avrupalı öğrencilerin Türki-
ye’de bir yandan tatil yaptıklarını 
diğer taraftan da eğitim faaliyetlerini 
sürdürdüklerini belirterek “Anadolu 
Üniversitesi olarak 20 yılı aşkın bir 
süredir, Açık Orta Öğretim ve Açık 
Lise sınavları Batı Avrupa’da Köln 
merkezli, Avrupa Birliği ülkelerinde 
üniversitemiz tarafından gerçekleş-
tirilmektedir. Lisans ve yüksek lisan-

sa ilave olarak Millî Eğitim Bakanlığı 
bünyesinde Açık Orta Öğretim ve 
Açık Lise faaliyetlerini Türkiye’de biz 
yürütüyoruz. Bu bağlamda bugün 
Türkiye’ye tatile gelen 130 civarında 
öğrencimiz Eskişehir Anadolu Üni-
versitesinde sınavlarına girme fırsatı 
elde etmiş bulunuyorlar. Böylelikle 
hem tatil yapıyor hem de eğitim fa-
aliyetlerini sürdürmüş oluyorlar. Bu 
proje ise turizmle eğitimin birlikte-
liğini gösteriyor. Böylelikle turizme 
büyük katkı sağlamış oluyoruz. Di-
leğimiz önümüzdeki yıllarda bunun 
daha da geliştirilmesi ve yaygınlaştı-

rılması olacaktır.” dedi.
 Anadolu Üniversitesi Bilgisayar 

Araştırma ve Uygulama Merkezi sı-
nav organizasyonu sorumlularından 
Öğr. Gör. Sibel Yılmazel ise şunları 
söyledi:

“Şu anda yapılan sınav Millî Eği-
tim Bakanlığının Açık Orta Öğretim 
ve Açık Lise Programlarının 3’üncü 
dönem sınavıdır.  Bizim rolümüz, 
Anadolu Üniversitesi olarak bu prog-
ramların sınav organizasyonunu 
yapmaktır. Bu sınavlar genel olarak 
Almanya’da 4 merkezde yapılmak-
tadır. Eskişehir’deki sınav merkezi 

ise sınavın yapıldığı tarihlerde Tür-
kiye’de bulunan adayların burada 
da sınav hakkını koruyarak sınava 
girmesini sağlamaktır. Açık Orta Öğ-
retim ve Açık Lisesinde okuyan öğ-
renciler dilekçe ile Eskişehir’de sına-
va girme hakkı talep ettiklerinde bu 
haktan yararlanabilmektedir.”

Öğrenciler ve Veliler Memnun

Almanya’nın Stuttgart kentinden 
gelen öğrenci velisi İsmail Eroğlu 
“Eğer sınava Almanya’da girmek 
zorunda kalsaydı büyük sıkıntı çe-
kecektik. Kızım tatile gelmekte zor-
lanacaktı. Bu sınav sayesinde kızım 
eğitiminden geri kalmıyor.” dedi.

 Anadolu Üniversitesi ve Millî Eği-
tim Bakanlığını iş birliğinde 23 yıldır 
yürütülen lise programından bugü-
ne kadar yaklaşık 8 bin öğrenci me-
zun olarak, Türkiye ve Avrupa’daki 
üniversitelerde öğrenimlerine de-
vam etme imkânı buldu. Geçtiğimiz 
öğretim yılında yaklaşık yeni kayıt 
yaptıran bin öğrenci ile yeni kayıt re-
koru kıran program, bu yıl ise devam 
eden kayıtlarının sona ermesine bir 
ay olmasına rağmen yeni kayıt yaptı-
ran 750 öğrencisi ile yeni bir başarı-
ya doğru ilerliyor.

Rektör Aydın’dan sınava giren öğrencilere ziyaret

Hedefi miz Türkiye’nin en iyi 
moda tasarımı okulu olmak

HABER

Göze ÇİÇEK 

■ Anadolu Üniversitesinin kariyerin-
de yükselmek, merak ettiği bölümde 
okumak ve hayallerinin peşinde koşmak 
isteyen üniversite öğrencisi ya da mezun-
lara sunduğu ikinci üniversite fırsatı için 
kayıtlar 30 Eylül - 25 Ekim 2013 tarihleri 
arasında yapılacak. 

Açıköğretim, İktisat, İşletme Fakülte-
lerine kayıt yaptıracak adayların kayıt 
işlemleri İnternet başvuruları ve AÖF 
bürolarından kayıt olmak üzere iki 
aşamada gerçekleştirilecek. İnternet 
başvuruları  http://kayit.anadolu.edu.tr  
adresinden yapılacak. 

Adaylar “İnternet Başvuru ve Kayıt 
Kılavuzu”, “Öğrenci Kılavuzu” ile dönem-
lik-kredili sistem hakkında bilgilerin yer 
aldığı “Dönemlik-Kredili Sistem Ölçme ve 
Değerlendirme Kılavuzu”na http://ogren-
ci.anadolu.edu.tr adresinden ya da http://
kayit.anadolu.edu.tr  İnternet başvuru 
sitesinden ulaşabilecekler. 

Kimler Yararlanabilecek?

● Herhangi bir yükseköğretim 
programından mezun olanlar ile örgün 
yükseköğretim kurumlarının lisans 
bölümlerinde veya önlisans programla-
rında kayıtlı öğrenciler, aynı alanda olma-
mak üzere Açıköğretim, İktisat, İşletme 
Fakültelerinin lisans bölümlerinden veya 
önlisans programlarından herhangi 
birini tercih edebilirler. 

● ÖSYM’nin “Yükseköğretim Program-
ları ve Kontenjanları Kılavuzu”nda yer 
alan K.K.T.C.’deki üniversitelerde okuyan 
öğrenciler de başvurabilirler. 

● Yabancı Uyruklu Öğrenci Giriş Sınavı 
ile Türkiye’deki üniversitelere yerleştirilen 
yabancı uyruklu öğrenciler de başvuru-
da bulunabilirler. 

● Uyruğundan biri T.C. olup yurt dışı 
yükseköğretim kurumlarını bitirerek 
Yükseköğretim Kurulu Başkanlığından 
denklik belgesi alanlar başvurabilirler.

 ● Herhangi bir yükseköğretim kuru-
mundan kaydı silinenler ile herhangi bir 
örgün yükseköğretim programında kay-
dı bulunmayanlar başvuru yapamazlar.

●Yurt dışı bir yükseköğretim kurumla-
rında hâlen kayıtlı olup uyruğundan biri 
T.C. olan öğrenciler başvuru yapamazlar.

● Açıköğretim, İktisat, İşletme 
Fakültelerinden mezun olanlar başvuru 
yapabilirler ancak hâlen kayıtlı olanlar 
başvuru yapamazlar.

● Anadolu Üniversitesi Açıköğretim, 
İktisat, İşletme Fakülteleri dışında başka 
bir üniversitede açık veya uzaktan eğitim 
sistemi ile öğrenim gören öğrenciler de 
aynı alanda olmamak üzere başvuru 
yapabilirler. 

● İkinci Üniversite kapsamında, 
herhangi bir yükseköğretim kurumunda 
mezun olanlar ile örgün lisans veya önli-
sans programlarında hâlen kayıtlı öğren-
ciler istedikleri takdirde, okumakta veya 
mezun oldukları alanlarda olmamak 
üzere Açıköğretim sistemine göre öğre-
tim yapan fakültelerin, lisans bölümleri-
nin veya önlisans programlarının birinci 
sınıfına başvuru/kayıt yaptırabilirler. 

İkinci üniversite 
kayıtları 
başlıyor

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın 
sınava Eskişehir’de giren 
öğrencileri ziyaret etti.

Doç. Dr. 
Mustafa 
Üreyen
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Karacahisar 

Kalesindeki kazılar 

tarihe ışık tutuyor.

Osmanlı Devleti’nin başlangıç 
noktasında kazılar başladı

Çiler ÖZCEYLAN

■ Eskişehir’in merkeze bağlı Kara-
cahisar Köyü’nde bulunan ve Üni-
versitemiz Edebiyat Fakültesi Sanat 
Tarihi Bölümü tarafından yürütülen 
Karacahisar Kalesi kazı çalışmaları 12 
Ağustos günü başladı. 

Sanat Tarihi Bölümü ve kazı başka-
nı Prof. Dr. Erol Altınsapan Karacahisar 
Kalesi’nin Osmanlı’nın Batı’ya açılan 
ilk kapısı olduğunu belirterek “Kale, Os-
man Bey tarafından 1288’de Bizanslı-
lardan fethedilmiş ve 1299’da Osman 
Bey adına hutbe okutularak Osmanlı 

Beyliği burada kurulmuştur.” dedi. 
Prof. Dr. Altınsapan, öğretim ele-

manları ve öğrencilerden oluşan 50 
kişilik bir ekiple çalışmalara başladık-
larını ifade ederek kalenin Bizans, 
Selçuklu ve Erken Osmanlı Dönem-
lerine ışık tutması nedeniyle önemli 

bir Orta Çağ kazısı olduğunu söyledi. 
Altınsapan “Geçen sezon kazı çalışma-
larımızda yangın izine rastlamadık. Bu 
durum kalenin hoşgörü ile alınmış ola-
bileceği öngörüsünü ortaya koyuyor.  
Bu yıl ise bu durum biraz daha netle-
şecek.” şeklinde konuştu. 

Duygu KEÇELİ

■ Anadolu Üniversitesi Kosova Prog-
ramlarının yeni dönem çalışmalarını 
incelemek ve yeni irtibat bürosunun 
tefrişini yapmak üzere Kosova’ya giden 
Üniversitemiz Heyeti, Kosova Demok-
ratik Türk Partisi (KDTP) Genel Başkanı 
ve Kosova Kamu Yönetimi Bakanı Ma-
hir Yağcılar’ı makamında ziyaret etti. 

Anadolu Üniversitesi Batı Avrupa 
Programları Koordinatörü Yrd. Doç. 
Dr. A. Atilla Doğan, Açıköğretim Araş-
tırmaları Merkezi Başkanı Avukat 
Mesrur Derman Kanal ve Anadolu 
Üniversitesi Kosova Temsilcisi Esen 
Spahi Kovaç’dan oluşan heyetin ka-

bulünde konuşan Bakan Yağcılar, 
Anadolu Üniversitesinin Kosova’daki 
eğitim ve öğretim hizmetlerini yakın-
dan takip ettiğini ifade etti. Yağcılar 
“Eskişehir ziyaretlerimde gördüğüm 
gibi üniversiteniz hizmette Türkiye 
sınırlarını aşarak önemli bir farklılık 
göstermektedir.” dedi. 

Yrd. Doç. Dr. A. Atilla Doğan, Mahir 
Yağcıların kendilerini makamında 
ağırlamalarından duydukları mem-
nuniyeti belirterek “Kosova toplumu-
na hizmet için burada bulunuyoruz. 
Bizim görev alanımız eğitim ve öğre-
tim. Görev alanımıza giren bu konuda 
elimizden geleni, çağdaş teknolojnin 

tüm imkânlarını kullanarak sunmak-
tayız. Açıköğretim hizmetimiz, fırsat 
maliyetini ortadan kaldıran herkese 
her yaşta öğretim imkânı sunan bir 
uygulamadır.” diye konuştu. Kosova 
ve Makedonya’da ikinci hizmet yılına 
girdiklerini kaydeden Yrd. Doç. Dr. 
Doğan, bu hizmet sayesinde bu bölge-
lerdeki yerleşik öğrencilerin sınavlara 
katılmak için Türkiye’ye gitmek zo-
runda kalmadığını belirtti. Doğan, bu 
hizmetin hem zaman hem de maliyet 
kazanımı anlamında büyük bir hizmet 
olduğunun altını çizdi.   

Yrd. Doç. Dr. Doğan, Kosova’daki 
kamu üniveriteleri ile iş birliklerinin 

artarak devam ettiğini belirterek, Açı-
köğretim yoluyla açılan hizmet kapısı-
nın bilim, sanat ve kültür hizmetleri ile 
sürdüğünü ifade etti. 

Yeni dönem başvurularının devam 
ettiğini söyleyen Kosova temsilcisi Esen 
Spahi Kovaç ise Dış Ticaret, Turizm, 
Halkla İlişkiler, İlahiyat, İşletme, İktisat, 
Kamu Yönetimi, Uluslararası İlişkiler, 
Türk Dili ve Sosyoloji gibi programlar-
dan birinde öğretim görmek isteyen-
lerin 29 Ağustos 2013 tarihine kadar 
başvuruda bulunmaları gerektiğini 
kaydetti. Kovaç, ayrıca bu yıl Kosova’ya 
komşu ülkelerden de önemli sayıda 
başvuru geldiğini sözlerine ekledi.

Esen ÖZAY

■ Yer ve Uzay Bilimleri Enstitüsü, İn-
şaat Mühendisleri Odası (İMO) iş bir-
liğiyle 17 Ağustos depremini anmak 
ve halkı bilinçlendirmek için büyük 
bir sergi organizasyonuna imza attı. 
Geçtiğimiz yıl Eskişehir’de başlayan, 
bu sene ise 16-17-18 Ağustos tarih-
lerinde Türkiye’nin 81 ilinde gerçek-
leşecek “Depreme Duyarlılık Sergisi” 
kapsamında depremde oluşan ha-
sarları konu edinen fotoğraf, afiş ve 
karikatürler halkla buluştu. 

Çıkış Noktası Eskişehir

Serginin Eskişehir başta olmak üze-
re Van depremi sonrası Van, Kütahya 
gibi şehirlerde sergilendiğini ve olum-
lu tepkiler aldıklarını söyleyen Prof. 
Dr. Yücel Güney “Sergi geçen sene de 
Eskişehir başta olmak üzere pek çok 
yerde düzenlendi ve biz ‘Acaba Tür-

kiye’nin her yerinde sergilenir mi?’ 
diye düşündük. Burada hedef kitle 

herkes. Mühendis olan olmayan her-
kesi sergimize davet ediyoruz. İMO 

da bu fikre çok sıcak baktı ve katkı 
sağladı. İMO Eskişehir Şube Başkanı 
Fercan Yavuz’un ve çeşitli kurumların 
da desteğiyle projeyi Türkiye çapında 
yaymaya çalıştık.” dedi.

Tepkiler Olumlu

3’üncüsünü Türkiye genelinde 
gerçekleştirecekleri sergi ile depre-
me karşı duyarlılık yaratmaya çalış-
tıklarını ifade eden Fercan Yavuz ise 
“Sergi sonrasında bize ciddi şekilde 
olumlu tepkiler dönüyor. Geçen yıl 
Van’da yapılan sergide yaklaşık 60 
bin kişiye ulaşıldı. Bununla birlikte 
bastırdığımız broşürleri dağıtıyoruz. 
Onlar da kitlelere ulaşıyor. Deprem-
ler ve yapılardaki hasarların ne-
denleri ile ilgili olarak bilgilendirme 
açısından olabildiğince çok kişiye 
ulaşmaya çalışıyoruz.” şeklinde ko-
nuştu.

“Depreme Duyarlılık Sergisi” sınırları aştı

Tengiz YAVUZ

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Anadolu 
Üniversitesinin yurt dışına bilgi ihraç 
eden tek üniversite olduğunu belirterek 
hedeflerinin 3 yılın sonunda eğitim-öğre-
tim faaliyetlerini 60 ülkede sürdürmek 
ve 100 bin öğrenci mevcuduna ulaşmak 
olduğunu söyledi. Prof. Dr. Aydın, İhlas 
Haber Ajansı’na yaptığı açıklamada, 
halen 30 ülkede eğitim-öğretim faaliyet-
lerinde bulunduklarını ve yurt dışında 
20 bin öğrencileri olduğunu kaydetti. Bu 
öğrencilerin 10 bininin Avrupa’da, 2 bi-
ninin Azerbaycan’da olduğunu anlatan 
Prof. Dr. Aydın “Orada kampüsümüz 
var. Geçen yıl Batı Trakya’yı, Kosova’yı, 
Makedonya’yı başlattık. Bu sene Bul-
garistan başlıyor. Böylelikle inşallah bu 
sene 35 ülkede öğrencisi olan, eğitim-öğ-
retim hizmetleri veren bir üniversite 
oluyoruz. Yurt dışına bilgi ihraç eden tek 
üniversiteyiz. Hedefimiz 3 yılın sonunda 
60 ülkede 100 bin yabancı öğrencimiz 
olmasıdır.” dedi. 

Anadolu Üniversitesinin 55 yılı geride 
bıraktığını ve çok yüksek organizasyon 
kabiliyeti olan, girişimcilik yetenekleri 
olan bir üniversite olduğunu belirten 
Rektör Aydın “Bu girişimcilik yetenekleri-
miz çerçevesinde, ilk kez Kıbrıs Barış He-
rakatı’ndan sonra Kıbrıs’a gittik. Oradaki 
bütün kamu görevlilerinin eğitimlerini 
biz gerçekleştirdik ve hâlen Kıbrıs’ta 6 
bin öğrencimiz var. Sonra Batı Avru-
pa’da işçilerimizin 80’li yılların ardından 
çok ciddi eğitim ihtiyaçları ortaya çıktı.  
Bunun üzerine Diyanet İşleri Başkanlığı 
din hizmetleri için, Anadolu Üniversitesi 
olarak biz de eğitim hizmetleri için Köln’e 
gittik.” diye konuştu.

Ortaokuldan Doktoraya

Prof. Dr. Aydın, yurt dışında üniversi-
tenin yetmediğini, yurttaşların ortaokul 
ve lise ihtiyacının da ortaya çıktığını gör-
düklerini söyledi. O nedenle Milli Eğitim 
Bakanlığının yurt dışındaki açık orta okul 
ve lise uygulamalarını 20 yıldan bu yana 
Anadolu Üniversitesinin yürüttüğünü ifa-
de eden Aydın sözlerini şöyle sürdürdü:

“Batı Avrupa’da Anadolu Üniversite-
si olarak ortaokuldan doktoraya kadar 
eğitim veriyoruz. Şimdi doktora taleple-
ri gelmeye başladı ve onları görüşüyo-
ruz. Bunu da açarsak her yaş grubuna 
her düzeyde eğitim veren bir üniversite 
olarak faaliyetimize devam edeceğiz. 
Daha sonra buna Batı Trakya’yı ilave 
ettik ve orada da 500 öğrencimiz var, 
gittikçe de artmaktadır. Arkasından 
Kosova’da, Makedonya’da ofislerimizi 
açtık ve buralarda da eğitim iki yıldır 
devam ediyor. Bu sene Bulgaristan’ı da 
zincire dahil edeceğiz. Tabii bu küresel 
dünyaya açıldıkça proje projeyi, iş işi 
meydana getiriyor. Bu bağlamda sü-
rekli talepler geliyor. Taleplerden en il-
ginci ise dört yıl önce Azerbaycan’dan 
geldi. Azerbaycan’daki Avrasya İş 
Adamları Derneği ve Avrasya’da o 
dönemde görev yapan büyük elçimiz 
bizi oraya davet ettiler. Eğitimden 
geçmiş, Türkçeyi bilen, kültürü alan 
eleman çalıştırmak istediklerini ve 
eleman sıkıntısı çektiklerini söylediler. 
Bunun üzerine biz bir öğrenci de olsa 
Azerbaycan’a gideriz dedik ama 150 
öğrenci ile başladık. Şu anda orada 
bir kampüsü ve 2 bin öğrencisi olan 
bir üniversiteyiz. Şimdi ise diğer Türk 
Cumhuriyetleri ve Orta Doğu üzerinde 
de çalışmalarımız sürüyor.”

“Hedefi miz 60 
ülkede 100 bin 
öğrenci”

Üniversitemizden Kosovalı Bakana ziyaret
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Tengiz YAVUZ

■ Anadolu Üniversitesi Ar-Ge ve İnovas-
yon Koordinasyon Merkezi (ARİNKOM) 
tarafından sürdürülen üniversite-iş 
dünyası proje geliştirme programı olan 
“Proje Tabanlı Staj” (PTS) uygulama-
sı ikinci senesinde daha da gelişerek 
öğrencilere iş dünyasında staj yapma 
imkânı sunmaya devam ediyor.  2013 
yılı itibarıyla toplam 35 öğrenci, 11 fir-
mada stajyerlik dönemine başladı. 

2 Ağustos günü ARİNKOM’un Uz-
man Orkun Başkan'ın yöneticiliğindeki 
“Kariyer Modülü” tarafından düzen-
lenen “Stajyer Proje Ara Sunumları” 
programı kapsamında Hisarlar firması 
ziyaret edildi. Hisarlar adına Kurumsal 
İletişim Yöneticisi Mesut Türker’in fir-
masını tanıtan sunumunun ardından 
Hisarlar’da staja başlayan 17 öğrenci 
de üzerinde çalıştıkları 14 projeyi görsel 
sunumla anlattı. 

Hisarlar’ın üretim tesisindeki toplan-
tıda üniversite öğretim üyeleri, öğrenci-
lerin başarılı bir geleceğe yürüdüklerine 
olan inançlarını dile getirerek iş dünya-

sına vakit kaybetmeksizin yerleşmeleri-
ni de umut ettiklerini belirttiler. ARİN-
KOM Kariyer Modülü Yöneticisi Uzman 
Orkun Başkan ise ARİNKOM’un aktif 
potansiyelinin ileriki dönemlerde daha 
da ivme kazanarak, hedefleri olan “iş 
dünyası-akademi” iş birliğinin başarı 
gücünün büyüyeceğini ifade etti. 

Stajyerlere Sürekli Destek

Proje Tabanlı Staj (PTS) uygulaması, 
staja yeni bir bakış açısı getirmeyi he-
deflerken sonuç odaklı olarak geliştiril-
miş bir uygulamayı ön görüyor. Firma-
ların belli konulardaki problemlerine 
çözüm geliştirmek ve halen öğrencilik 
yaşamı devam eden stajyerlere iş ha-
yatı ile ilgili deneyimleri mezuniyet-
ten önce kazandırmayı hedefleyen 
bu uygulama, firmaların faaliyetleri 
doğrultusunda gerçekleştirilecek olan 
projeler için Anadolu Üniversitesi bün-
yesinde faaliyet gösteren tüm bölüm-
lerden stajyer öğrenci seçimi yapabi-
lecekleri bir program olarak çalışıyor. 
Projede, üniversitemiz öğretim üyeleri 

süreç boyunca Akademik Danışman-
lık görevini de üstlenerek stajyerlere 
yol gösteriyorlar. Aynı zamanda staj-
yerlerin endüstriyel danışmanları da 
proje boyunca stajyerleri yalnız bırak-
mıyor. 

PTS programı ile akademisyen-sa-
nayi kuruluşları ilişkisi kadar firmala-

rın ihtiyacı olduğu konularda destek 
sağlamak amacıyla “potansiyel ele-
manlarını” staj sürecinde tanıması 
olanağı da kazanılmış oluyor. Böyle-
likle üniversitenin akademik bilgisini 
uygulama alanına dökme projesi ivme 
kazanırken firmaların teknik ve beşeri 
gücü de arttırılmış oluyor.

“Proje Tabanlı Staj” programı iş dünyasına 
entegrasyonda yeni bir dönem başlattı

Duygu KEÇELİ

■ Anadolu Üniversitesi Açıköğretim, 
İktisat ve İşletme Fakülteleri 2013-
2014 Öğretim Yılı kayıtları 2 Eylül 
günü başladı. “Jandarma Meslek 
Eğitimi Önlisans Programına kayıt 
hakkı olanların”, “Anadolu Üniver-
sitesi Yurtdışı Öğrenci Giriş Sınavı 
(AYÖS) ile kayıt hakkı kazananların” 
ve “Af (6353 s. Kanun) kapsamında 
başvurup başvurusu kabul edilen 
adayların” İnternet başvuru ve kayıt 
işlemleri “İnternet Başvuru” ve “AÖF 
Bürolarına Kayıt” olmak üzere iki 
aşamada gerçekleşti. 

14 Eylül’de Bitecek

Adayların kayıtlarını tamamla-
maları için İnternet başvurusunun 
ardından “İnternet Başvuru Belgesi” 
ile birlikte Anadolu Üniversitesi 
Açıköğretim, İktisat, İşletme Fakül-
teleri 2013-2014 Öğretim yılı ÖSYS 
Yeni Kayıt, Jandarma Meslek Eğitimi 
Kılavuzu’nda açıklanan diğer kayıt 
belgelerini de hazırlayarak Vakıf-
bank’a ödeme yaptıktan sonra illerde-
ki AÖF bürolarına bizzat başvurarak 
kayıt yaptırmaları gerekiyor. Kayıtlar 
2-14 Eylül tarihleri arasında gerçek-
leştirilecek. Bu tarihler arasında kayıt 
yaptıramayanlar ise mazeret beyan 
ederek 16-17 Eylül tarihlerinde kayıt 
yaptırabilecekler.

444 10 26

Adaylar “İnternet Başvuru ve Kayıt 
Kılavuzu”, “Öğrenci Kılavuzu” ile 
dönemlik kredili sistem hakkında 
bilgilerin yer aldığı “Dönemlik-Kre-
dili Sistem Ölçme ve Değerlendirme 
Kılavuzu”na http://ogrenci.anadolu.
edu.tr adresinden ya da http://kayit.
anadolu.edu.tr internet başvuru 
sitesinden ulaşabilirler. Öğrencilik 
işlemleri ile ilgili sorular için ise 444 
10 26 numaralı telefondan Açıköğ-
retim Etkileşim Merkezini arayabilir 
ya da http://www.anadolu.edu.tr 
adresindeki “Açıköğretim” linkinden 
büro hizmetleri ve AÖF bürolarının 
adreslerine ulaşabilirler.  

2013-2014 Öğretim Yılı İnternet 
Başvuru, Kayıt ve Kayıt Yenileme 
tarihlerine http://www.anadolu.edu.
tr/tr/2013-2014-acikogretim-kayit-tak-
vimi adresinden ulaşılabilir. 

Açıköğretim
kayıtlarında son 
gün 14 Eylül

Bilge SÖNMEZ

■ Anadolu Üniversitesi Rektörlü-
ğüne bağlı iş yerlerinde çalışan 
işçileri temsil eden Kamu-İş Sendi-
kası (Kamu işletmeleri İşverenleri 
Sendikası)  ile Tez-Koop-İş Sendi-
kası (Türkiye Ticaret, Kooperatif, 
Eğitim, Büro ve Güzel Sanatlar İş-
çileri Sendikası) arasında, toplam 
357 işçiyi kapsayan, 01.01.2013 
- 31.12.2014 yürürlük süreli Toplu 
İş Sözleşmesi, Anadolu Üniversite-
si Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci 
Gündoğan’ın da katılımıyla 19 
Ağustos 2013 tarihinde Ankara’da 
imzalandı. 

Sözleşme hakkında bilgi veren 
Prof. Dr. Naci Gündoğan, 23 Tem-

muz 2013 tarihli Kamu Toplu İş 
Sözleşmeleri Çerçeve Anlaşma 
Protokolü kapsamında, aylık brüt 
çıplak ücretleri 1100 TL’nin altın-

da olanların ücretlerinin 1100 
TL’ye yükseltileceğini, aylık brüt 

çıplak ücretleri 1850 TL’nin 
altında olanların, 1850 TL’yi 

geçmemek üzere ücret-
lerine 200 TL iyileştirme 
yapılacağını söyledi. 

Vasıta Yardımı

2 yıllık geçerlilik süresi olan söz-
leşmenin; ilk yılının birinci 6 ayın-
da ve ikinci 6 ayında olmak üzere 
% 4’er, ikinci yıl ise % 3’erlik artış-
lar sağlanacağını, ilgili dönemler-
de enflasyon oranının bu oranları 
geçmesi hâlinde aradaki farkın da 
ödeneceğini belirten Gündoğan, 
ayrıca Toplu İş Sözleşmesi kapsa-
mındaki işçilere fiilen çalıştıkları 
her gün için 5 TL vasıta yardımı 
yapılacağının da müjdesini verdi. 

Prof. Dr. Naci Gündoğan, sözle-
rini şöyle tamamladı:

“Toplu İş Sözleşmemizde özel-

likle düşük gelir grubundaki ça-
lışanlarımıza 200 TL’lik bir artış 
sağlanarak refah düzeyleri bir 
nebze olsun arttırılmaya çalışıldı. 
Aslında kamu çalışanlarını bir bü-
tün olarak ele aldığımızda, ücret 
ve diğer özlük haklarına ilişkin 
sorunların ve dengesizliklerin sa-
dece bir Toplu İş Sözleşmesi’yle 
çözülmesi mümkün değil. Kamu 
personel rejimi bir bütün olarak 
ele alınmalı ve aynı işi yapan ça-
lışanların; ister memur olsun, is-
ter işçi ya da sözleşmeli personel, 
aynı ücret rejimine tabi olması 
gerektiğini düşünüyorum.  Gönül 
isterdi ki tüm çalışanlarımız daha 
yüksek refah düzeylerine sahip 
olsunlar ancak mevcut koşullarda 
yapılabilecek olanın en iyisi yapıl-
mıştır. Bu Toplu İş Sözleşmesinin 
imzalanmasına yapıcı yönde katkı 
sağlayan Tez-Koop-İş Sendikası ile 
Kamu-İş Sendikası’na özellikle te-
şekkür ediyorum. İmzalanan top-
lu iş sözleşmesinin üniversitemize 
ve çalışanlarımıza hayırlı olmasını 
diliyorum.” 

Toplu iş sözleşmesi 
Ankara’da imzalandı

Prof. Dr. 
Naci Gündoğan

■ Rektör Prof. Dr. DavutAydın, İhlas 
Haber Ajansı’na yaptığı açıklamada 
Eskişehir’deki gayrisafi millî hasılanın  
%14’ünü Anadolu Üniversitesinin 
oluşturduğunu söyledi. Aydın şöyle 
konuştu:

“110 ayrı yerde ofisi, 8 bin personeli 
ve 2 milyon 550 bin öğrencisi olan, 
dünyanın ikinci büyük üniversitesi-
yiz. Çok nitelikli öğrencilerimiz var. 
Eskişehir’de üç kampüsümüzde 30 bin 
öğrencimiz var. Eskişehir’in gayrisafi 
millî hasılasına yılda 2 milyar dolar, 
yani 4 trilyon lira katkıda bulunuyoruz. 
Eskişehir’de 50 bini öğrencimiz olmak 
üzere 60 bin kişi Anadolu Üniversitesi 
ile ilişkilidir. Eskişehir’deki her 7 kişiden 
1’i  üniversitemizle ya öğrenci olarak ya 
da harcama ve gelir ilişkisi içerisindedir. 
Bunun maddi boyutu ise Eskişehir’de 
oluşturulan gayri safi millî hasılanın % 
14’üne tekabül eder. Anadolu Üniversi-
tesi tek başına Eskişehir ekonomisinin 
yüzde 14’üdür. Bunların içerisinde 
sanat, kültür, spor gibi diğer faaliyetle-
rimizi de koyarsanız her hâlde bu oran  
yüzde 15-16’lara çıkar.”

Üniversitemiz 
Eskişehir 
ekonomisinin 
%14’üdür
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Haber Merkezi

■ TÜBİTAK tarafından bu yıl 6’ncısı 
düzenlenen “Alternatif Enerjili Araba 
Yarışları Formula-G / Hidromobil Yarışla-
rı”  25 Ağustos günü İzmit Körfez Yarış 
Pisti’nde gerçekleştirildi. Türkiye’den 
değişik üniversite ve kurumlardan 23 
aracın katıldığı yarışta, Anadolu Üniver-
sitesi “HİDROANA ICE” isimli aracı ile 
katıldı ve yarışmada büyük bir başarı 
göstererek yarışı 2’nci sırada tamamla-
dı. Yarışta 1’inciliği Yıldız Teknik Üniver-
sitesi, 3’üncülüğü ise Ankara Üniversite-
si kazandı. 2008 yılında da 3’üncülük ve 
2010 yılında 2’ncilik derecesine sahip 
olan “HİDROANA” ekibi, 2’ncilik kupa-
sını Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Nihat Ergün’ün de katıldığı törende 
Kocaeli Valisinin elinden aldı. 

Takım Ruhu

“HİDROANA” takımı danışmanı Mü-
hendislik Fakültesi, Malzeme Bilimi ve 
Mühendisliği Öğretim Üyesi Yrd. Doç. 
Dr. İrfan Töre ekibin başarısını geçmiş 
deneyimlere ve Mühendislik Fakültesi 
bölümlerindeki öğrencilerin disiplinler 
arası yaklaşımla oluşan takımın özverili 
çalışmasına ve takım ruhunu sözde 
değil özde gerçek hayatta yaşamala-
rına bağladı. Töre, bu çalışmaya katkı 
sağlayan tüm sponsorlara, özellikle de 
Anadolu Üniversitesi yönetimine takım 
adına teşekkürlerini sundu. 

Zor şartlar altında Shell Eco Marat-
hon Almanya yarışından sonra 1 ay 
gibi kısa bir sürede özverili çalışmalar 
sayesinde hak ettiği başarıyı yakalayan 
ekibin üyeleri ise Mühendislik Fakültesi 
Elektrik -Elektronik Bölümünden Eray 
Tunaboyu (Takım Sorumlusu), Onur 
Akıncı, Gözde Yaşar, Hande Başak 
Yılmaz, Malzeme Bilimi ve Mühendisliği 
Bölümü’nden Ergün Erkuş (Kaptan 
Pilot), Utku Şener, Tayfun Özmen, 
Tennur Gülşen Önal, Ozan Uylaş. Yarış 
sırasında mükemmel performansıyla 
herkesi şaşırtan pilot Ergün Erkuş 
sempatik tavırları ile dikkatleri üzerine 
topladı. Araçla tüm antrenman turları-
na katılarak en çok test sürüşü yapan 
pilot, kazanılan ikinciliğin haklı bir 
başarı olduğunu belirtti. Bundan sonra-
ki TÜBİTAK Hidromobil yarışına daha 
hafif bir araçla ve aracın performansını 
etkileyen sürtünmeleri daha da azal-
tarak katılıp birinciliği hedeflediklerini 
dile getirdi.

 Anadolu Güneş Takımı ise her sene 
katılım gösterdiği TÜBİTAK Formula-G 
yarışlarında bu sene de yerini aldı. Bir 
haftalık yarış hazırlığı maratonunu 
başarıyla tamamlayan Güneş Takımı, 
hafta sonu yapılan yarı final ve final 
yarışlarında yaşadığı iki talihsiz kaza ile 
yarışmadan çekilmek zorunda kaldı. 
Her türlü özveriyi gösteren Anadolu 
Solar Team üyeleri, talihsiz sonuç 
karşısında soğukkanlılıklarını koruya-
rak önlerinde bulunan World Solar 
Challenge yarışına odaklandı.

Hidroana 
Körfez’den 
ikincilikle döndü

Duygu KEÇELİ

■ Eğitim Fakültesi öğretim üyesi  Yrd. 
Doç. Dr. Müyesser Ceylan ile mezunları-
mızdan Damla Muştu, Derya Şahin ve 
Sinem Hızlı’nın Üniversitemiz adına pro-
je yürütücüsü olarak görev aldığı Avrupa 
Gençlik Projesi kapsamında desteklenen 
“Demokratik Eğitim Sahnesindeki Aktif 
Roller”(İDEAS)  adlı etkinlik 19-25 Ağustos-
ta yapıldı. Program, eğitim ve demokrasi 
anlayışına farklı bakış açıları getirmenin 
yanı sıra farklı kültürlerden gençleri bu-
luşturarak dünya halklarının kardeşliği-
nin altını çiziyor. 

Polonya ve İtalya’dan çeşitli sivil top-
lum örgütlerinin ortaklığı ile yürütülen 
projenin ilk gününde ülkelerin tanıtım 
sunumları, projenin hikâyesi ve beklenti-
ler ele alındı. İkinci gün ise katılımcıların 
ülkelerinde eğitim sistemlerindeki iyi ve 
kötü uygulamaların tartışıldı ve iş birliği 
ile öğrenme temalı atölye çalışmaları ger-
çekleştirildi. Proje, 22 Ağustos’ta Eskişehir 
TED Koleji ev sahipliğindeki etkinliklerle 
devam etti. Üçüncü gün Almanya Vech-
ta Üniversitesinden Detlev Linadu-Bank 
eğitim verdi. Taşbaşı Kültür Merkezi’nde 
düzenlenen panele ise Eğitim Fakültesi 
Öğretim Üyeleri Prof. Dr. Coşkun Bayrak, 
Yrd. Doç. Turan Akman Erkılıç, Yrd. Doç. 
Elvan Günel ve Almanya Vechta Üniversi-
tesinden Yrd. Doç. Dr. Detlev Lindau Bank 
konuşmacı olarak katıldı. Son gün Boğa-
ziçi Görsel Sanatlar Topluluğu üyesi Uluç 
Esen bir tiyatro eğitimi gerçekleştirdi.

Bilge SÖNMEZ

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 27 
Ağustos günü Öğrenci Merkezi Salon 
2009’da düzenlenen toplantıda Eskişe-
hirli taksicilerle bir araya geldi. Toplantı-
ya Türk Dünyası Kültür Başkenti Ajansı 
Genel Sekreteri Hüseyin Kocabıyık da 
katıldı. Prof. Dr. Aydın toplantıda şun-
ları söyledi: 

“Anadolu Üniversitesi olarak Eskişe-
hir’de yıllardır hizmet veren Eskişehir 
Şoförler Cemiyeti yöneticilerini, üye-
lerini, taksi sahiplerini ve çalışanlarını 
burada misafir ediyoruz. Şehre gelen-

lerle ilk kez karşılaşanlar ve ilk temasa 
geçenler ise taksicilerdir. Eskişehir bir 
öğrenci kenti oldu. Aynı zamanda 
sanayi kenti ve kültür başkenti olma 
özelliği taşıyor. Son 10 yıldan beri yo-
ğun şekilde turist kenti oldu ve giderek 
gelişiyor. Bütün bunları yaparken ise 
bilgi sahibi olmak gerekir. Yaşadığımız 
kent ile içinde bulunduğumuz sosyal 
ve kültürel ortam hakkında yakından 
bilgi sahibi olmak aynı zamanda gelen 
konuklara verilen bilgiler doğrultusun-
da yapılan ilk değerlendirmeler önem 
taşıyor. Avrupa’da bir mesleği icra eden 

herkesin mesleğine dair bir eğitimi var. 
Bu eğitimler 5 yılda bir tekrarlanıyor. 
Türkiye’de ise bu konuda Mesleki Yeter-
lilik Kurulu oluşturuldu. Biz ise Anadolu 
Üniversitesi olarak bu konuda yetkili 
tek üniversiteyiz. Bu noktada yapılması 
gereken ise Türkiye Şoförler ve Otomo-
bilciler Federasyonu ile Mesleki Yeterli-
lik Kurumunun bir araya gelerek anlaş-
masıdır. Uygulamasını da Eskişehir’de 
sertifika ve belgelendirme programıyla 
biz gerçekleştirebiliriz. Dilini geliştirmek 
isterse o konuda da iş birliği yapabiliriz. 
Bu toplantı bu açıdan da önemlidir.” 

Türk Dünyası Kültür Başkenti Ajan-
sı Genel Sekreteri Hüseyin Kocabıyık 
ise “Eskişehir’in Türk Dünyası Kültür 
Başkenti olmasının değerini bilmek 
gerekir. Bu anlamda birçok proje ola-
cak. Her projenin dışarıdan misafirleri 
olacak. Binlerce insan kente gelecek. 
Burada yoğun bir trafik olacak ve sizin 
işleriniz de çok iyi olacak. Buraya gelen 
misafirle sizin iletişiminiz çok önem 
taşıyor. Bütün Türkiye’de taksicilik kav-
ramını Eskişehir değiştirebilir. Eskişehir 
taksici esnafı, tüm ülkeye bir model su-
nabilir.” diye konuştu

Eskişehirli taksicileri ağırladık

Avrupalı gençler IDEAS için buluştu

Bulgaristan için koordinasyon toplantısı
Duygu KEÇELİ

■ Üniversitemizin 2013-2014 öğretim 
yılından itibaren Bulgaristan’da yerle-
şik soydaş, vatandaş ve Türkçe bilen 
herkese yönelik başlayacak Açık Yük-
seköğretim Programları kapsamında 
koordinasyon toplantısı düzenlendi. 
14 Ağustos günü düzenlenen top-
lantı kapsamında Üniversitemizin 
Bulgaristan temsilcisi Fahrie Murad 
ve Batı Trakya temsilcisi Koray Hasan 
ile Batı Avrupa Programları  Koordina-
törü Yrd. Doç. Dr. Ahmet Atilla Doğan; 
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Aydın Ziya Özgür 
ve Açıköğretim Fakültesi (AÖF) Dekanı 
Prof. Dr. Kerim Banar’ı ziyaret ettiler. 

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, “Ya-
şam boyu öğrenme odaklı dünya 

üniversitesi hedefimizi adım adım 
gerçekleştirmekteyiz. Göreve geldi-
ğimizde Lefkoşa ve Köln temsilcileri-
miz bulunmaktaydı. Bugün bunlara 
Paris, Bakü, Gence, Üsküp, Gostivar, 
Priştina, Prizren, Gümülcine ve Filibe 
temsilcilerimiz eklendi. Bu merkez-
lerde 20’nin üzerinde personel görev 
almakta ve 35 değişik ülkede yerleşik 
öğrencilerimize hizmet sunulmakta-
dır.” dedi. 

Üniversitemizin Batı Avrupa, Kaf-
kaslar ve Balkan hizmetlerinin gelişe-
rek devam ettiğini dile getiren Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Aydın Ziya Özgür 
de şunları söyledi: “Yürüttüğümüz 
hizmetler ve bu hizmetlere yönelik ge-
liştirdiğimiz modeller, Türk Yükseköğ-
retim Sisteminin yurt dışına açılımına 

örnek olmaktadır. 2013-2014 öğretim 
yılında Bulgaristan’ın katılımı ile Bal-
kan hizmetlerimize yönelik önemli 
bir talebe cevap vermiş oluyoruz.” 

AÖF Dekanı Prof. Dr. Kerim Banar 
ise “Sayın Murad fakültemizin ilgili 
personeli ile 2 gün sürecek uyum ve 
koordinasyon toplantılarına katıldık-
tan sonra Bulgaristan’a dönerek yeni 
dönem çalışmalarına başlayacak, 
kendisine kolaylıklar dilerim.” diye 
konuştu.

Fahrie Murad ise Anadolu Üniver-
sitesi ailesine katılmanın kendisi için 
büyük bir mutluluk olduğunu ve Ana-
dolu Üniversitesinin eğitim, öğretim, 
bilim, kültür ve sanat hizmetlerini ba-
şarıyla sunacağına inandığını söyledi.

Yrd. Doç. Dr. 
İrfan Töre
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Barış Can KERMAN

■ Anadolu Üniversitesi Uluslararası İliş-
kiler Birimi Koordinatörü Uzm. Kazım 
Demirer, birimin çalışmaları ve değişim 
programlarındaki gelişmeler konusun-
da bilgi verdi. 

Demirer, “Birimimiz başta Erasmus 
olmak üzere değişim programları; pro-
tokoller, ikili anlaşmalar, çift diploma 
programlarının yürütüldüğü uluslara-
rası akademik programlar, uluslararası 
açık ve uzaktan eğitim programları ve 
uluslararası ortak dersler koordinatör-
lükleri olmak üzere 4 koldan oluşuyor.  
İşimizin büyük bir bölümü ise uluslara-
rası değişim programları ve özellikle de 
Erasmus değişim programı.” dedi.

Hedef Nicelikten Çok Nitelik

Erasmus programı sayesinde 31 
ülke ile değişim fırsatı yakaladıklarını 
ve bugüne kadar 31 ülkeden 23'ünde-
ki üniversiteler ile anlaşma yaptıklarını 
belirten Demirer “Anadolu Üniversitesi 
olarak hem gelen hem giden Erasmus 
öğrencisi sayısı açısından Türkiye’nin 
önde gelen üniversitelerinden biriyiz.  
Son açıklanan 2010-2011 ve 2011-2012 
Erasmus değişim sayılarına baktığımız-
da tüm Türkiye genelinde bu 2 yılda 
en fazla Erasmus öğrencisi ve personeli 
gönderen kurum Anadolu Üniversitesi. 
Gelen öğrenci açısından ise İstanbul’da-
ki üniversitelerin ardından en fazla 
öğrenci kabul eden üniversiteyiz. 2012-
2013 sayıları henüz kesinleşmiş değil.  
Yine bu konudaki iddiamız devam 
ediyor.  Erasmus’ta belli bir sayıya ve 
doygunluğa ulaştık. Bundan sonraki he-
defimiz nicelikten çok nitelik. Hem ofis 
çalışmalarının hem de öğrenci ve per-
sonel değişimi kalitesinin arttırılmasına 
yönelik birtakım faaliyetlerde bulunma-
yı hedefliyoruz.” diye kaydetti. 

Daha Verimli Staj

Erasmus’un sadece öğrenim faaliye-
tinden oluşmadığının altını çizen Kazım 
Demirer, stajda da son 2 yılın rakamla-
rına bakıldığında Türkiye üniversiteleri 
arasında Anadolu Üniversitesinin ilk 
2’de olduğuna dikkat çekti. Demirer 
“Başarımızı staj konusunda da vurgula-
yabiliriz.  Staj hareketliliğinde de öğren-
cilerimizin kendi öğrenim gördükleri 
alanda daha önceden bahsettiğimiz 31 
ülke içerisinde yer alan üniversite veya 
işletmede kaliteli staj yapmaları için ça-
lışmalarımız devam ediyor.  Bu konuda 

yeni oluşturulan Ar-Ge ve İnovasyon Ko-
ordinasyon Merkezi (ARİNKOM) ve Proje 
Birimimizden destek alacağız.  Üniver-
site içerisinde bir iş birliği oluşturarak 
öğrencilerin daha kaliteli, daha verimli 
staj yapmaları için çalışmalara başlaya-
cağız.” diye konuştu.

Erasmus’a başvurular sırasında evrak 
işlerini daha da kolaylaştırmak ve ofis 
çalışmalarında da kullanmak üzere bir 
Erasmus yazılımı almayı planladıklarını 
ifade eden Demirer, bu konuda sözleş-
me aşamasında olduklarını söyledi. 

Başvurular Eylülde

Uzm. Kazım Demirer başvurular ko-
nusunda ise şöyle konuştu:

“Eylül ayı içerisinde 2013-1014 Bahar 
Dönemi öğrenci hareketliliği başvurula-
rını alacağız, aynı zamanda 2013-2014 
tüm yılı kapsayan personel başvurula-
rını alacağız. Ayrıntılı bilgiler ilan pano-
larında ve web sitemizde, ayrıca kısa 
mesaj ve e-posta yoluyla da potansiyel 
yararlanıcılara duyurulacak.” 

Erasmus değişim programının diğer 
değişim programları için bir örnek oluş-
turduğunu ve bunlardan ilkinin Farabi 
olduğunu belirten Demirer sözlerini 
şöyle sürdürdü:

“Erasmus coğrafyasını aşacak şekil-
de YÖK koordinasyonunda Mevlana 
Değişim Programı başladı. 2013-2014 
ilk dönemi olacak Mevlana’nın. Mevla-
na tüm dünyayla iş birliği demek. Yani 
Anadolu Üniversitesi coğrafi sınırlama 
olmaksızın dünyada herhangi bir üni-
versite ile öğrenci ve personel değişimi 
başlatabilecek. Önümüzdeki akademik 
yıl bir değişim yaşanmayacak çünkü 
elimizde henüz yapılmış bir ikili anlaş-
ma yok. Azerbaycan ve Balkan ülkele-
ri öncelikli ülkeler olacak. 2013-2014 
döneminde YÖK’ün kararıyla Erasmus 
ülkeleri Mevlana'nın dışında tutulmuş 
durumda. Erasmus artı Mevlana eşittir 
tüm dünya. Mevlana değişim programı 
bölüm koordinatörlerinin atanması için 
akademik birimlere resmî yazı iletildi. 
Atanan koordinatörlerin en kısa sürede 
tarafımıza bildirilmesini bekliyoruz. Bu-
nun sonrasında inanıyorum ki Mevlana 
ikili anlaşmalarımız ardı ardına gelecek-
tir.” dedi. Demirer “Erasmus'un dışında 
bir de Erasmus Mundus var. Mundus 
dünya demek, Mevlana'dan çok önce 
başlayan, yine Avrupa Birliği’nin organi-
ze ettiği bir program. Biz en son 2010-
2011'de bir hareketlilik gerçekleştirdik. 

Bu program bölge bölge oluyor; Güney 
Amerika, Türk Cumhuriyetleri vs.  2014 
yılında tekrar Mundus’a başvurmayı 
planlıyoruz. Sadece Erasmus’la kal-
mayıp Mevlana ve Mundus eklendiği 
zaman 2014-2015'te değişim program-
larımızın sayısı artmış olacak. Hem de-
ğişim yapan öğrenci ve personel sayısı-
nı hem de değişim programları sayısını 
arttırmayı hedefliyoruz. Şu algıdan kur-
tulmak istiyoruz; bu ofis sadece bir Eras-
mus ofisi değildir, tüm dünyayla iş bir-
liği içerisinde Anadolu Üniversitesinin 
ilişkilerini yürüten bir ofistir. Erasmus 
programı 2014-2015'te yeni bir döneme 
giriyor. Aşina olduğumuz Avrupa Birliği 
Eğitim ve Gençlik Programlarının tümü 
Erasmus Plus oluyor. Erasmus, artık 
tüm bu programların ortak adı olacak.” 

Farkındalık Arttı

Başvurularda artış olduğunu belirten 
Uzm. Kazım Demirer yıllar içerisinde 
ikili anlaşmalarla iş birliklerinin geniş-
lediğini, kontenjanlar ve olanakların da 
fazlalaştığının altını çizdi. Demirer, şun-
ları söyledi:

“Başvuran sayısı arttı çünkü farkın-
dalık arttı. Bu farkındalığın artmasının 
en önemli nedenlerinden biri birim 
olarak 2 yıldır öğrencilerimize kısa me-
saj (SMS) ve benzeri alternatif iletişim 
araçları ile de ulaşıyor olmamız. Ayrı-
ca önümüzdeki yıl içinde birimimiz 
tarafından Erasmus süreci hakkında 
bilgilendirme toplantıları yapmayı plan-
lıyoruz. Bu toplantılarda Erasmus faa-
liyetini tamamlamış öğrencilerimizin 
faaliyete gidecek olan ve Erasmus’u me-
rak eden öğrencilerimize tecrübelerini 
aktaracakları bir platform oluşturmayı 
düşünüyoruz. Başvuran her öğrenci 
Erasmus'a seçilemiyor, not ortalaması 
ve belirli bir dil seviyesi gibi ölçütlerimiz 
var. Ayrıca öğrenci seçimi yaparken var 
olan kontenjanlarımızı da göz önünde 
bulundurmak durumundayız. Fakül-
telerimiz içerisinde İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi (İİBF) değişim sayısı 
olarak ön plana çıkan bir fakülte. Eğitim 
Fakültesinde ise İngilizce Öğretmenliği 
Bölümü çok değişim gerçekleştiriyor. 
İletişim Bilimleri Fakültesini de anma-
dan geçmemek lazım. Mühendislik 
Fakültesinin yükselen bir trendi var. Bu 
fakülteler hem gelen hem giden öğren-
ci açısından ön plana çıkıyor. Yani ya-
bancı dilde ders veren bölümlerimizin 
daha avantajlı olduğunu söyleyebiliriz. 

Bu açıdan da üniversitemizin yabancı 
dilde eğitim konusunda bunu görerek 
adım atması gerekiyor. Öğrencilerimi-
zin İngilizce konusundaki eksikliklerini 
gidermek, daha rahat bir Erasmus dö-
nemi geçirmelerini sağlamak amacıyla 
bu yıl ilk defa olmak üzere Erasmus 
faaliyetine katılmaya hak kazanan öğ-
rencilerimizin Anadolu Üniversitesi İn-
gilizce e-sertifika programından ücretsiz 
olarak faydalanmalarını sağladık. Açık- 
öğretim öğrencileri ise örgün öğrenci 
olmadıkları için hâlen programdan fay-
dalanamıyor.”

Uzm. Demirer değişim sayılarının ön 
plana çıktığı ülkeler hakkında da bilgi 
verdi. Demirer, Polonya’nın hem gelen 
hem de giden öğrenci açısından ön 
planda olduğunu, Almanya ve İspan-
ya’nın da en çok öğrenci gönderilen ve 
alınan ülkeler içerisinde ilk 3'e girdiğini 
ifade etti. 

Sorunlardan Biri Barınma

Gelen öğrencilerin en temel ihtiyaç-
larından birinin barınma olduğunu 
vurgulayan Uzm. Kazım Demirer, “Ana-
dolu Üniversitesi olarak yıllardır uygu-
ladığımız ‘Ev Arkadaşlığı Sistemi’ var. 
Bu sisteme göre gelen değişim öğren-
cileri, üniversitemiz öğrencileri ile aynı 
evi paylaşıyor. Bu sistemle amacımız 
üniversitemiz öğrencilerinin yabancı 
dillerini geliştirmelerinde katkı sağla-
mak ve Erasmus programına olan ilgiyi 
arttırmak. Tabii eş zamanlı olarak gelen 
öğrencilerimiz de hem çok daha uygun 
koşullarda ikamet etmiş oluyor hem de 
Türk kültürünü ve alışkanlıklarını yakın-
dan deneyimleme fırsatı elde ediyor. 
Ayrıca tahsis edilen yerlere taşınmadan 
önce gelen öğrenciler ücretsiz olarak 5 
güne kadar Üniversite Misafirhanesin-
de konaklayabiliyorlar.” dedi. 

 Demirer, öğretim elemanı ve idari 
personel değişimine ilişkin olarak da-
şunları söyledi: 

“Personel değişimi 2 farklı ayaktan 
oluşuyor; ders verme hareketliliği ve 
eğitim alma. Yine son 2 yıllık değişim sa-
yılarına baktığımızda Anadolu Üniversi-
tesi olarak 1’inci sıradayız fakat geçmiş 
yıllara göre yararlanıcı sayısında biraz 
düşüş gözlendi. Aşağı doğru gelen eğimi 
bu yıldan itibaren tekrar yükselttiğimizi 
söyleyebilirim. Gönderdiğimiz öğretim 
elemanlarımızı ve idari personelimizi 
5 gün üzerinden hibelendiriyoruz. Bu 
ve ulaşım giderlerinin kendi akademik 

birimlerinden karşılanması daha fazla 
personel göndermek açısından bize 
avantaj sağlıyor. Başka üniversiteler 
Erasmus hibesinden hepsini ödedikleri 
için gönderdikleri personel sayıları daha 
az. Öğretim elemanı değişiminde öğren-
ci değişiminden farklı olarak en çok ter-
cih edilen ülkelerin İspanya, Almanya 
ve İtalya olduğunu söyleyebiliriz. Eğitim 
alma ayağında işletmelere de gidilebili-
yor. Buna idari personel de gidebiliyor 
ancak bugüne kadar hep akademik per-
sonel gitmiş durumda. Üniversitemizin 
idari personeli de gidebilir. Bu konuda 
idari personele önümüzdeki dönem 
bir öncelik tanımış olacağız.  Eğitim 
alma faaliyeti hakkında idari personeli 
bilgilendirmek için toplantılar yapmayı 
planlıyoruz.”

Erasmus’ta Önümüz Açık

Anadolu Üniversitesinin 1 Kasım 
2013'te staj hareketliliği temalı ulusal 
bir toplantıya ev sahipliği yapacağını 
kaydeden Demirer, “Birim olarak Eras-
mus ve uluslararası eğitim konusunda 
düzenlenen pek çok uluslararası kongre 
ve toplantılara katıldık. Bunun en son 
örneği geçtiğimiz Mayıs ayında Polon-
ya’da düzenlenen Erasmus Koordina-
törleri Kongresiydi.(ERACON)  Eylül ayı 
içerisinde yine Avrupa'daki tüm yükse-
köğretim kurumlarının katılımının bek-
lendiği EAIE (Avrupa Uluslararası Eğitim 
Birliği) 2013 toplantısı İstanbul'da ola-
cak. Biz de bu toplantıda hem iş birliği 
yaptığımız üniversite temsilcilerini ağır-
lamayı hem de iş birliği yapabileceği-
miz diğer kurum yetkilileri ile temasa 
geçmeyi planlıyoruz.” dedi.

Anadolu Üniversitesi olarak Avrupa 
Komisyonunca verilen ECTS ve Diploma 
Eki Etiketlerine sahip olduğumuzu be-
lirten Uzm. Kazım Demirer “Bunlar çok 
önemli çünkü bu işi iyi yaptığımızı gös-
teriyor. Diploma Eki Etiketimizin süresi 
3 yıldı, 2013'te bitiyor ve yenilemek için 
başvurduk. Erasmus Plus için Erasmus 
Üniversite Beyannamesi başvurumu-
zu da yaptık. Erasmus'ta önümüz açık 
diyoruz. Yararlanıcı öğrenci ve perso-
nelimize anket çalışmaları yaparak bu 
konuda yaşanılan sorunları tespit etme-
ye çalışıp çözüm yolları geliştireceğiz. 
Evrak işleri, çeviriler vs. gibi maddi an-
lamda da sıkıntı yaratan konuları tespit 
edip önümüzdeki dönemlerde sorunla-
rı en aza indirmek için çalışmalarımız 
başlayacak.” şeklinde konuştu. 

Uluslararası İlişkiler BirimiUluslararası İlişkiler BirimiUluslararası İlişkiler Birimi
Anadolu Üniversitesinin Yurt Dışına Açılan Kapısı:
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■ Yaptığınız müziği hangi kategoride 
görüyorsunuz?

Yaptığım müziği kendim de ta-
nımlayamıyorum. Birilerini ya 
da bir şeyleri katogorilere 
ayırmayı sevmiyorum. 
Kafamda kurduğum hikâ-
ye ne isterse onu vermek 
istiyorum. Mesela; rocktan 
yararlanmam gerekiyorsa 
rocktan, jazzdan yararla-
nacaksam jazzdan ya 
da arabeskten yarar-
lanmam gerekiyorsa 
arabeskten yararlanıyo-
rum. Ben kendimi de 
tek bir katogoride gör-
müyorum. Adapazarı’n-
da doğmuş İstanbul’da 
yaşayan, Müzeyyan Senar 
dinleyip arabeski de çok 
seven bir kadın olarak ken-
di içinde çok tutarsız birisi 
olduğum için çok tutarlı bir 
yere sokmak istemiyorum 
kendimi. 

■ Şarkılarınızı siz mi yazıyor-
sunuz?

Genellikle ben yazıyorum 
ama şahane şarkılara da hayır 
demiyorum. Anima’da Tunçer 

Korkmaz yazardı çoğu şarkıyı. Bu al-
bümlerimde de çok sevdiğim birkaç 
arkadaşımın bestelerini kullandım.

■ Eski parçaları yeniden düzenleyip 
yaptığınız müziğe uyarlama fikri size 
mi ait?

Evet. Aslında bu bir fikir değil, bu 
bir içgüdü. Eski şarkılarda bir çok 
anım var. Sezen Aksu ve Müzeyyan 

Senar büyüdüğüm evde çok dinle-
nirdi, her-
kes Türkan 
Şoray gibi 
davranırdı. 
Ben de bu 
kadınlarla 

b ü y ü d ü ğ ü m 
için şu anda da 
onları anıyo-
rum.

■ Birinci 
albümünüz 

‘Soluk’ ve ikinci 
albümünüz ‘Ütop-
yalar Güzeldir’  
arasında ne gibi 
farklar var?

İlk solo albü-
müm Soluk’ta 
50 tane mü-
zisyen ile bir-

likte çalışırken, 
ikinci albümüm 
Ütopyalar’da 7-8 

müzisyenle birlikte 
çaldık. İlk albümüm 

tamamen “Bakın ben 

böyle şeyler yapmak istiyorum.” bir 
sloganı gibiydi, ikinci albümüm ise 
“Yaptım” dediğim bir günlük gibi 
oldu. Belki de üçüncü albümüm ne 
Soluk’a ne de Ütopyalar’a benzeme-
yecek.

■ Kalabalık bir kadro ile solo albüm 
çıkarmanın size göre avantaj ve deza-
vantajları neler?

50 yaşıma kadar birlikte çalabilece-
ğim bir grubumun olması grubumla 
çocukluk hayalimdi. Anima ile bu 
hayalimi gerçekleştiremedim. Arka-
daşlığımızı bozmamak adına grubu 
dağıttık. Şu anda 2-3 yıldır çaldığım 
arkadaşlarımla çekirdek bir grup oluş-
turduk. Albümün adı Ceyla Ertem ama 
albüm bir grubun ürünü.

■ Bir müzisyen için gerçek tatmin 
nedir?

Bir müzisyen onu dinleyenlerin yü-
zündeki mutluluğu gördüğü an, yaptı-
ğı işten tatmin olur. Beni dinlemek için 
5 kişi bile gelse benim hiç umrumda 
olmaz. Ben sahnede mutluysam; kar-
şımda benimle birlikte mutlu olan in-
sanları gördüğüm için mutluyumdur. 
İki kişinin bile iham aldığı biri olmak 
benim için büyük bir mutluluktur. 
Anadolu Üniversitesinde verdiğim 
konserde de gerçekten tatmin oldum 
diyebilirim.

■ Müzik dünyasında tek çizgi olmak 
istiyorsunuz. Kendinizi ne açılardan 
farklı görüyorsunuz?

‘Tek çizgiye sahip bir matiz kadını’ 

olmak istiyorum. Burada matiz hay-
ranlığımı vurgulamak isterim. Sade-
ce kendim adına konuşmak ukalaca 
olur. Şu anda 80’li yıllarda doğmuş  ve 
2000’li yıllardan itibaren müzik yapan 
arkadaşlarım adına  konuşmam ge-
rekirse; çok güzel bir tayfa geliyor ve 
20 yıl sonra şu anki müziğin yönünü 
değiştirecekler. Bu tayfada kendimi 
bu kuşağı doğuran insanlar arasında 
görüyorum. İleride bu tayfa çok güzel 
yerlere gelecek. Yaptığımız müzik tü-
rüne ‘alternatif müzik’ dense de ben 
öyle görmüyorum.

■ Kadın üzerine bir çok konuya de-
ğindiğiniz Cadı Avı projenizden biraz 
bahseder misiniz?

Cadı Avı projem kadın pavyon sa-
natçılarından rock müzisyenlerine ka-
dar ‘Türkiye’deki Kadın Müzisyenler’ 
başlığı altında yaptığım bir araştırma. 

Bu araştırmamı, insanların hem dinle-
yebileceği hem izleyebileceği hem de 
okuyabileceği, çok kapsamlı bir kitap 
hâline dönüştürmeyi planlıyorum. 

■ Müzik dışında neler yaparsınız?
Fotoğraf çekerek kendimi mutlu et-

meye çalışırım..

■ Sosyal medyada etkin misiniz?
Çok. Sosyal medyayı ciddi anlamda 

kullanıyorum. İletişimi, paylaşmayı, 
konuşmayı çok seven birisi olduğum 
için sosyal medyada gayet etkinim. 
Eskiden konserler için el ilanları dağı-
tırdık ama şimdi bu duyurular face-
book ve twitterda bu çok kolay bir hâl 
aldı. Sosyal medya aracılığı ile bir anda 
9000 kişiye konser haberini yayabili-
yorsunuz. Ayrıca bu siteler sayesinde 
insanlar size olumlu ya da olumsuz 
eleştirilerini anında ulaştırabiliyorlar. 
Bence muhteşem bir şey.

Uluslararası 
22. Akbank Caz 
Festivali kapsamında düzenle-
nen Kampüste caz konserinde 
sahne alan Ceyl’an Ertem ile 
keyifli bir söyleşi yaptık. 

Yaptığım müziği tanımlayamıyorum
Caz Müziğinin Sevilen Seslerinden Ceyl’an Ertem: Ece BOZKURT

Esen ÖZAY

■ Anadolu Üniversitesi, Çevre ve Şehir-
cilik Bakanlığı ile ortak olarak Türkiye 
genelinde 15 bin kişinin istihdam edil-
mesine katkı sağlayacak. Coğrafi Bilgi 
Sistemleri (CBS) konusunda personel 
yetiştirilmesi için Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı ile 20 Haziran 2013 tarihli 
bir protokol imzalandı. Protokol töreni 
Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Davut Aydın, Çevre ve Şehircilik Ba-
kanlığı adına Müsteşar Ercan Tıraş ve 
Eskişehir Valisi Güngör Azim Tuna’nın 
katılımıyla gerçekleştirildi. 

102 Üniversite Arasından Seçim

Anadolu Üniversitesi Yer ve Uzay Bi-
limleri Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Alper 
Çabuk bu protokolle, Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı Coğrafi Bilgi Sistemleri Genel 
Müdürü Okan Erhan Oflaz, Genel Mü-
dür Yardımcısı Hüseyin Bayraktar ve 
Bakanlık personeli ile aralarında sıcak 
bir iş birliği ortamı oluştuğunu söyledi. 
Özellikle Okan Erhan Oflaz’ın sektörel 
deneyiminin, benzer şekilde Hüseyin 
Bayraktar’ın aynı zamanda bir akade-
misyen olmasının, Genel Müdürlük 
bünyesinde görev alan CBS konusun-
da bilgi ve becerileri yüksek personelin 
varlığının iş birliğini güçlendirdiğini ve 
ortak çalışmaları çok hızlandırdığını 
ifade etti. 

Çevre ve Şehircilik Bakanı Erdoğan 
Bayraktar’ın ifadesine göre 15 bin gen-

ce istihdam yolunun açılacağını söyle-
yen Çabuk, ortak yürütülecek çalışmay-
la ilgili şu bilgileri verdi: 

“Coğrafî Bilgi Sistemleri, Türkiye’de 
yürütülecek altyapı, kentsel dönüşüm, 
fiziksel planlama ve tasarım çalışmaları 
için büyük önem taşıyan mekânsal ve-
rilerin üretilmesi açısından çok önem-
li. Kentleşme ve imar faaliyetlerinin 
yürütülmesinde sık sık hissedilen bu 
mekânsal veri eksikliği için nitelikli per-
sonel yetiştirilmesi gerekli. Dolayısıyla 
mekansal veri üretiminde çalışacak 
nitelikli personelin eksikliği ülkemizde 
sağlıklı kentlerin oluşmasının önündeki 
önemli engellerden biri. Bu kapsamda 
bu konunun öneminin bilincinde olan 
Bakanlık yetkilileri bizimle temasa geç-
tiler. Bizimle temasa geçmelerinde en 
önemli konu, bizim yıllardır bu alanda 
lisansüstü düzeyde eğitim veriyor ol-
mamız. Ayrıca geçtiğimiz yıllarda Açı-
köğretim Fakültesi altında başlatılan 
Coğrafi Bilgi Sistemleri Önlisans Progra-
mı ve bu program için hazırlanmış olan 
eğitim verileri, açık ders malzemeleri, 
ders kitapları, eğitim videoları vb. dokü-
mantasyon, bizim Bakanlık tarafından 
102 üniversite içinden tercih edilen ku-
rum olmamızı sağladı. Bizim Anadolu 
Üniversitesi olarak Coğrafî Bilgi Sistem-
leri ve Uzaktan Algılama konusunda, 
eğitim anlamında oldukça önemli bir 
avantajımız var, çünkü Türkiye’de Coğ-
rafî Bilgi Sistemleri ve Uzaktan Eğitim 

konusunda lisansüstü eğitim veren ilk 
kurumlardan biriyiz. Bunun yanında 
bu alanda Türkiye’de ilk önlisans prog-
ramı başlatan kurum yine biz olduk. 
Bu programlar kapsamında hazırladı-
ğımız ders malzemeleri İstanbul Teknik 
Üniversitesi, Yıldız Teknik Üniversitesi 
gibi Türkiye’nin en iyi üniversiteleri ta-
rafından mühendislik eğitiminde kulla-
nılıyor.” 

Nitelikli Personel Gerekiyor

Bu işi yaygınlaştırmak adına hazırlık 
içerisinde olduklarını ifade eden Prof. 
Dr. Çabuk, konuyla ilgili sertifika prog-
ramını düzenledikleri dönemde Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığının kendileriyle 
temasa geçtiğini belirtti. Çabuk şu şe-
kilde devam etti: 

“Bakanlık, kendilerinin de önemli bir 
ihtiyacı olduğu ve bu ihtiyacı giderebil-
mek adına Anadolu Üniversitesinin 
bilgi birikimi ve imkânlarından yarar-
lanarak daha nitelikli personel yetişti-
rilmesine yönelik bir hizmeti birlikte 
yürütme talebiyle bize geldi. Bizim 
de bu anlamda yürüttüğümüz proje 
çalışmaları, akademik çalışmalar, eği-
tim faaliyetlerimiz dışında daha önce 
gerçekleştirdiğimiz bazı sertifika prog-
ramları vardı. Öncelikle Çevre ve Şe-
hircilik Bakanlığıyla Mesleki Yeterlilik 
Kurumuna birlikte başvurduk. Bu baş-
vuru 12 Haziran 2013 tarihli Meslekî 
Yeterlilik Kurumu Yönetim Kurulunda 

kabul edildi ancak bunu önümüzdeki 
yılın ortalarına doğru hayata geçirebi-
leceğiz. Çünkü meslek standartları ve 
yeterliliklerinin hazırlanmasıyla ilgili 
süreç oldukça uzun. Standartlar ön-
celikle oradaki uzmanlar tarafından 
değerlendirilecek. Ardından kamuoyu 
ile paylaşılacak. Bizim bu hizmeti vere-
ceğimiz alan, inşaat-yapı alanı olacak. 
İnşaat-yapı alanında yetkili komisyon 
bunu değerlendirecek ve ardından 
Mesleki Yeterlilik Kurumunun yö-
netim kurulunca kabul edi-
lecek. Personel alımına 
ilişkin sertifikalan-
dırma hizmeti bu 
aşamalardan 
sonra başla-
yabilecek.” 

P r o g r a -
mın kamu-
oyunda pay-
laşılmasının 
ardından pek 
çok adayın 
başvurduğunu 
kaydeden Çabuk, 
bundan mutlu-
luk duydukları-
nı dile getirdi. 
Öte yandan bu 
başvurular için 
adayların biraz 
sabırlı olmaları 
gerektiği ifade 

eden Çabuk, adaylara sahip olmaları 
gereken nitelikler hakkında önbil-
gi edinmeleri için Mesleki Yeterlilik 
Kurumunun web sayfasında büyük 
olasılıkla önümüzdeki ay içerisinde 
yayınlanacak olan Coğrafi Bilgi Siste-
mi Operatörü ve Coğrafi Bilgi Sistemi 
Uzmanı standart taslaklarını incele-
melerini ve burada belirtilen bilgi ve 
becerilere bağlı olarak yeteneklerini 
artırmalarını önerdi.

15 bin gence istihdam yolu açılıyor
HABER

“Coğrafi  Bilgi Sis-
temleri Önlisans Prog-
ramı ve hazırlanmış 
olan eğitim materyal-
leri Bakanlık tarafından 
102 üniversite 
içinden tercih 
edilen kurum 
olmamızı 
sağladı.”

Prof. Dr. Alper Çabuk:
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Açıkçası Hukuk 
Fakültesinde okumak 
yerine zaman zaman 
keşke psikoloji okusaydım 
diyorum. O alanda 
daha başarılı olacağımı 
düşünüyorum. Belki de bu 
keşkem hukukla daha yeni 
tanışıyor olmamdandır. 
Umarım ileriki zamanlarda 
bu düşüncem değişir; 
hukukta başarılı olacağıma inanırım. 

Samet Uztemur
Hukuk Fakültesi 

Hayatta en korktuğum 
şey ‘keşke’ diyerek 
başladığım cümleleri 
yaşamaktır.Yanlış alınan 
bir karar sonrasında  
geri dönüşü olmayan 
bir hatanın telafi si 
oldukça zor oluyor. 
Geçen yıl  başlattığımız 
proje kapsamında 
Eskişehir’e gelen mevsimlik işçilerin çocuklarına eğitim 
konusunda daha fazla yardımcı olabilseydim. Bu yıl Ordu fındık 
işçilerinin çocuklarının fındık tarımında çalışmaması için sosyal 
sorumluluk alanında  bir çalışma alanı yaratabilseydim. Yine bu 
yıl gittiğim Karadeniz turunda gitmek isteyip de gidemediğim 
Batum’a gidebilseydim. Dünyada yaşanan kirli savaş oyunlarını 
durdurabilseydim. Kan ağlayan Orta Doğu ülkelerinin çocuklarının 
şeker yiyebileceği yaşanılır bir dünya oluşturabilseydim. 
Keşkelerin olmadığı bir dünyada yaşamak dileğiyle.

Handan Kaygusuz
İletişim Bilimleri Fakültesi

İlköğretimden bu yana 
gördüğümüz eğitim 
sistemini değiştirmek 
isterdim. Eğitim 
sistemiyle ilgilenen 
büyüklerimizin sadece 
sınav sistemleri, kılık 
kıyafet, lise türleri vs. bu 
tür şeylerle ilgileniyorlar 
gündemde bunlar var. 
Yüzeysel konular bunlar bana göre önemli olan eğitimin içeriğinin 
kalitesi.  Bence eğitim sistemi tamamen öğrencinin yeteneği 
doğrultusunda geliştirilmeli. Ülkede ne kadar çocuk varsa 
hepsiyle tek tek ilgilenebilecek bir sistem geliştirilmeli. Böylece 
Eğitim Fakültelerinden mezun olan öğretmen adayları atama 
beklemek zorunda kalmaz, istihdam yaratılmış olur. 

Barış Can Kerman
İletişim Bilimleri Fakültesi

Keşke İzmir Dokuz Eylül 
Üniversitesinde okuyor 
olsaydım. Çünkü sahil 
kentlerini daha çok 
seviyorum. İzmir benim 
hayalimdi. Ayrıca Hukuk 
Fakültesini seviyorum ama 
mühendis olsaydım daha 
başarılı olabilirdim.

Tuncay Baş
Hukuk Fakültesi

Düzeltmek istediğim bir 
keşkemi sorduğunuzda 
aklıma gelen ilk şey 
okulumla ilgili. Keşke birinci 
ve ikinci sınıfta daha çok 
ders çalışıp not ortalamamı 
yüksek tutsaydım ve okulun 
Erasmus olanaklarından 
yararlansaydım.

Alican Türkmen
Fen Fakültesi

Keşke daha büyük bir 
ev bulabilseydik. Büyük, 
güzel eşyalı, abonelikleri 
açık; biraz ucuz, biraz da 
merkezde bir ev. Bulursanız 
bize de haber verin dediğinizi 
duyar gibiyim. 

Eda Can
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi  

Keşke doğarken bana 
nerede yaşayacağımı seçme 
şansı verilseydi. Keşke 
keman çalabilseydim. Keşke 
çok kahve içince midem 
ağrımasa; makarna yerine 
pizza ucuz olsaydı. Keşke 
Eskişehir’deki 1+1 evler 
bu kadar küçük olmasa. 
Ve keşke diplomasız da iyi 
yaşayabilsek. 

Buğçe Baybaş
İletişim Bilimleri Fakültesi 

Keşke Eskişehir Meslek 
Yüksekokulunda değil 
de İletişim Fakültesi’nde 
okuma şansım olsaydı. 
Çünkü Eskişehir Meslek 
Yüksekokulunun bana göre 
bir okul olmadığını fark 
ettim. Bu yüzden bölüm 
değiştiriyorum. Okulumdan 
memnun olduğum noktalar 
da var tabii. Mesela çok iyi 

hocalar var. Ömer Kaçmaz Hocama sonsuz teşekkürler.   

İrem Karakan
Eskişehir Meslek Yüksekokulu 

Keşke yazları babaanneme 
daha çok gitseydim diye 
başlardım keşkelerimi 
düzeltmeye. İtalyancayı 
doğru düzgün öğrenseydim, 
daha çok kitap okusaydım, 
daha az uyusaydım. Keşke 
daha az değer verseydim 
birilerine. Keşke IPhone 5’i 
almayıp 5S’i bekleseydim, 
cumartesi günü diyetimi 
bozmasaydım; deniz aşırı bir 

yerde yaşasaydım. Keşke annemi daha az üzseydim. Ama aslında 
iyi ki buradayım. 

Gizem Toksöz
Mühendislik Fakültesi 

Bu üniversiteye 
gelmeden önce diğer 
okulumda geçirdiğim iki 
yılı düzeltmek, Anadolu 
Üniversitesine tekrar 
18 yaşımdan başlamak 
isterdim. Yaşıtlarınızın 
hayatta aldığı yolu 
gördükçe, geciktiğiniz 
anlar için keşke 
diyebiliyorsunuz.

Uğurcan Uci Karamanlı
İletişim Bilimleri Fakültesi 

Keşke zamanında değersiz 
görüp bir kenara attığım, 
oysaki hayatımın yüzde 
doksanında işime yarayan 
cep telefonuma hak ettiği 
değeri gösterseydim. Daha 
dikkatli olup çaldırmasaydım. 
Şimdi olsa pamuklara sarar, 
başımın üstünde taşırdım. 
Şu an ona sahip olan kişi 

eminim kıymetini daha çok biliyordur. 

Begüm Dermenci
Eczacılık Fakültesi 

Birinci sınıfa dönebilmeyi 
çok isterdim. Sınavlara daha 
iyi hazırlanır, arkadaşlarımı 
daha iyi seçerdim. Ayrıca 
Seren ile daha önce 
tanışırdım.

Serdar Paçal
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 

Keşke dediğim bir olay var mı? 
Elbette herkesin olduğu gibi 
benim de keşkelerim var. En 
önemlisi ise 11 yaşımdayken 
“Pokemon” adlı çizgi fi lmin 
etkisinde kalıp kendimi ikinci 
kattan boşluğa bırakmaktı. 
Zamanı geriye alabilme 
imkânım olsaydı, kesinlikle 
çizgi fi lmlerden uzak dururdum. 

Emre Tuncer
Eskişehir Meslek Yüksekokulu 
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